

## *Pour une compréhension mutuelle et une meilleure transparence des marchés des céréales*

Communiqué de presse  
Malte, 26 janvier 2018



*La cinquième réunion du réseau d'information sur les marchés céréaliers en Méditerranée (MED-Amin-Mediterranean Agricultural Information Network) du Centre international de hautes études agronomiques méditerranéennes (CIHEAM) s'est tenue à Malte les 24 et 25 janvier 2018 à l'invitation des autorités maltaises et du CIHEAM.*



Le Secrétaire Parlementaire chargé de l'agriculture, de la pêche et des droits des animaux, Clint Camilleri, a rappelé que c'est à Malte, lors de leur 9ème réunion en septembre 2012, que les Ministres de l'agriculture des 13 Etats membres du CIHEAM avaient décidé de « contribuer, en étroite collaboration avec le groupe de suivi du G20, au développement d'un système d'information des marchés des pays méditerranéens relié à AMIS (Système d'Information sur les Marchés Agricoles) et de partager l'information dans la lutte contre la volatilité des prix dans les marchés agricoles » et demandé au CIHEAM lui-même « qu'il soutienne les pays méditerranéen dans le développement, en étroite collaboration avec le groupe de suivi du G20, d'un système d'information des marchés des pays méditerranéens reliés à AMIS, avec la collaboration de la FAO, tirant profit de ses compétences et de sa spécialisation pour le renforcement des capacités des pays. »

Depuis sa première réunion, en janvier 2014, le réseau développe la compréhension mutuelle des pays méditerranéens et s'efforce de fournir aux décideurs une plus grande transparence sur les marchés des céréales par le partage d'informations de qualité afin de relever le défi de la sécurité alimentaire dans la région, qui compte des pays importateurs et exportateurs majeurs de céréales.



### ***Rôle et place du secteur privé***

Co-organisée par les autorités maltaises et le CIHEAM, cette réunion a concentré une partie de ses travaux sur l'intervention du secteur privé dans la filière céréalière des différents pays du réseau et convenu de l'intérêt d'engager un dialogue constructif avec certains acteurs du secteur privé afin d'enrichir les travaux du réseau et de partager davantage les avancées de celui-ci.

Les experts des 13 Etats membres du CIHEAM, appuyés par le Centre conjoint de recherche de la Commission européenne et le Secrétariat d'AMIS (Agriculture Market Information System) basé à la FAO, poursuivent le travail d'harmonisation des données recueillies et des méthodes pour la réalisation de bilans céréaliers ainsi que l'expérimentation d'un système d'alerte rapide méditerranéen.

La prochaine réunion de MED-Amin aura lieu au Maroc, le pays prenant la présidence tournante du réseau. MED-Amin est une des actions du [PACMED 2025](#), plan d'action du CIHEAM.

Plus d'informations sur le réseau MED-Amin [www.med-amin.org](http://www.med-amin.org)

---

## ***For a mutual understanding and a greater transparency on cereal markets***

Press Release,  
Malta, 26 January 2018

***The fifth meeting of the Mediterranean Agricultural Information Network (MED-Amin) on cereal markets of the International Centre for Advanced Mediterranean Agronomic Studies (CIHEAM) was held in Malta on the 24 and 25 of January 2018 at the invitation of the Maltese authorities and the CIHEAM.***

The Parliamentary Secretary for Agriculture, Fisheries and Animal Rights, Hon. Clint Camilleri, recalled that it was in Malta during their 9<sup>th</sup> meeting in September 2012, that the Agricultural Ministers of the 13 member States of the CIHEAM had decided to “contribute, in close collaboration with the G20 monitoring group, to the development of a market information system for the Mediterranean countries linked to AMIS (Agricultural Market Information System) and to share information on the struggle against price volatility in agricultural markets”. The Ministers had asked the CIHEAM itself “to support Mediterranean countries in developing, in close collaboration with the G20 monitoring group, a market information system for Mediterranean countries linked to AMIS, with the collaboration of the FAO, taking advantage of its expertise and specialization in reinforcing the capacity of countries.”

Since its first meeting in January 2014, the network has been developing the mutual understanding of the Mediterranean countries and trying to provide decision-makers with greater transparency on cereal markets by sharing high quality information in order to meet



the challenge of food security in the region which counts some of the major importers and exporters of grain.

### ***Role and place of the private sector***

Co-organised by the Maltese authorities and the CIHEAM, part of the works of this meeting focused on the intervention of the private sector in the cereals industry in the different countries of the network and agreed on the interest of engaging in a constructive dialogue with some actors of the private sector in order to enhance the works of the network and to further share its progress.

In addition, supported by the Joint Research Centre of the European Commission and the Secretariat of the Agricultural Market Information System (AMIS) based at the FAO, the experts from the 13 member States of the CIHEAM pursue the work conducted to harmonise the collected data and cereal assessment methods and on a Mediterranean early warning system.

The next MED-Amin meeting will be held in Morocco, the country taking over the rotating presidency of the network.

MED-Amin is one of the actions of the [CAPMED 2025](#), the Strategic Action Plan of the CIHEAM.

**More about MED-Amin Network** [www.med-amin.org](http://www.med-amin.org)

### **CIHEAM**

Created in 1962, the CIHEAM is a Mediterranean Organisation that works for improving sustainable agriculture and fisheries, for ensuring food and nutrition security and for developing rural and coastal territories. The CIHEAM gathers 13 Member States from both shores of the Mediterranean (Albania, Algeria, Egypt, France, Greece, Italy, Lebanon, Malta, Morocco, Portugal, Spain, Tunisia and Turkey) and works with several international and regional institutions. CIHEAM's actions rely on a bottom-up collaboration and are problem-solving oriented, connected to the peculiar needs of the countries. With its Member States, public and private partners and academics the CIHEAM strive to meet the 4 following challenges:



Struggling against “triple waste” (Knowledge-Natural Resources-Food)



Boosting Sustainable Agriculture and Food



Investing in new generations and fragile territories



Preventing risks and managing tensions